
 

Core Team möte, 27 februari  
Deltagare: 
Chris�ne Wäneskog, Västerås stad 
Anne Almqvist, Västerås stad 
Johan Lindström, Eskilstuna kommun 
Patrik Nilsson, Eskilstuna kommun 
Petra Edoff, Samhällskontraktet 
Marianne Kiiskilä, Samhällskontraktet 
Blerim Salihi, Samhällskontraktet 

 

Beslut och at-göra lista framåt: 
• Kring kunskapsutbyte servicetjänster och digitala inköp mellan städerna kan Johan kontakta 

Anne för vägen in �ll Västerås 
• Ofrivillig ensamhet stadsbidrag – Petra skickar mail för at starta konversa�on om vi vill göra 

ansökan �llsammans där alla kan svara med sina tankar 
• Nära vårt föreslås som tema �ll et kommande längre möte 
• Förslag �ll budget fick OK – det innebär bl.a. at konsult upphandlas at leda ini�a�v kring 

civilsamhälle 
 

Nyt på Samhällskontraktet 

Ny teammedlem 

Blerim är en ny studentmedarbetare hos Samhällskontraktet (SHK) med en �dsbegränsad anställning 
fram �ll sommaren för at hjälpa oss med digital kommunika�on. Hans engagemang drivs av en 
övertygelse om at SHK:s arbetsmetoder är fram�dens krav, och han ser en möjlighet at bidra �ll 
organisa�onens digitala närvaro och �llväxt. Blerim kan i sit arbete komma at höra av sig �ll core 
team för at iden�fiera och kommunicera berätelser, samarbeten eller framgångar som är värda at 
ly�a fram. Vidare ingår han i et kommunika�onsteam �llsammans med Marianne och Emma, där 
Emma särskilt arbetar med at koordinera med kommunika�onschefer i olika verksamheter. 

 
Öppen verkstad 

Något som vi mejlat er �digare om och som nu är färdigt är Öppen verkstad, som visat sig vara 
väldigt populärt. Totalt kommer det at anordnas fyra öppna verkstäder varav varje �llfälle fokuserar 
på et specifikt tema och relaterar �ll et av våra temaområden. De första två �llfällena kopplar �ll 
vårt område, Välmående och självständiga äldre:  

Existen�ell hälsa: Denna verkstad äger rum på Eskilstuna stadshotell den 15 mars. Här u�orskas hur 
individer kan bygga upp en inre robusthet för at hantera livets utmaningar. Et panelsamtal med 
deltagare som Andreas Petersson från Ensamma manskören och Kirs� Gjellan, som arbetar med 
existen�ell hälsa inom hemtjänsten, modereras av Eric Svanelöv från Samhällskontraktet. 
Evenemanget har kapacitet för 20 deltagare, och just nu finns det 3 lediga platser. 



 

Samverkan för Samhällsnyta: Deta �llfälle, som redan är fullbokat, kommer at äga rum på Plaza 
hotell Västerås den 19 april. Panelen inkluderar Ylva Wretås (projektledare för Future impact 
champion), Anders Wes�n (samordnare för civilsamhället), och Nils Munthe från SKR, med Eric 
Svanelöv som moderator. Här kommer deltagarna at diskutera och u�orska hur samarbete kan 
främja samhällsnytan. 

Dessa verkstäder erbjuder en unik möjlighet för deltagarna at, �llsammans med kollegor från olika 
sektorer, arbeta självständigt men ändå sida vid sida. Deta format är avset at främja nätverkande, 
kunskapsutbyte och s�mulera diskussioner kring några av de utmaningar core team formulerat och 
ge inspel �ll nuvarande och kommande ini�a�v. 

 

Pågående  

Mål�der och möten 

Mål�der och möten har vi kommit �ll fasen at vi håller på och kör igång 3 piloter.  

Leveranser av mat �ll seniorer: Pilot med Wolt och SPF seniorerna. 15 seniorer får under en månads 
�d testa Wolts tjänster och så undersöker de sam�digt hur tjänsterna kan anpassas �ll målgruppen. 
Pilotgruppen delar med sig av erfarenheter då de får både testa beställa färdiga maträter och 
matvaror från ICA. Lärdomarna får vi alla ta del av. Uppstart planeras 5 mars.  
 
Seniorrestaurangen: Handlar om at näringslivsaktörer driver vidare en av de stängda 
seniorrestaurangerna, som blir som en mötesplats med ak�viteter och lära känna varandra �llfällen. 
Där har gruppen bestående av restauratörer och seniorer fåt besöka Nålmakaren som bedömdes 
som bäst ur �llgänglighetssynpunkt. Det är verksamhet där idag, men i september står det tomt. Det 
ger också oss i Samhällskontraktet �d at koppla på studenter, forskare och andra experter som kan 
stöta satsningen. Uppstart av restaurangen planeras i september.  

Pensionärernas bössa: Handlar om at leverera restaurangupplevelser �ll seniorer som inte själva 
kan ta sig �ll restaurang. Näringslivsaktörer och privatpersoner sponsrar 3 räters middagar med 
underhållning genom at exempelvis ta 5 kr från varje rät, ha insamlingsbössa eller 
insamlingsak�vitet. Hi�lls är det något som drivits av Söderhaket, men fler vill haka på och tanken är 
at vi skapar ackrediteringssystem som möjliggör at fler kan ansluta, både med at sponsra med 
pengar �ll bössan eller at själva arrangera dessa �llfällen. Just nu bjuds 300 seniorer på dessa 
upplevelser per år, men med denna satsning kommer de siffrorna at öka. Vi kommer behöva hjälp av 
näringslivsenheten, vi tar även stöd av marknadsföringsexpert och studenter (marknadsföring, 
sociologi, rumslig gestaltning). Det finns som sagt fler som vill vara med bl. a ICA Ekängen. Planerad 
start i samband med lanseringen av Seniorrestaurangen. 

Ängsgärdet 

Projektet Ängsgärdet har fortskridit på flera fronter. Ini�alt har teamet byggt vidare på de insikter 
som tagits fram från en �dig behovsanalys och omvärldsanalys. Deta arbete har resulterat i 7-8 
konkreta idéer som paketerats. Nästa steg innebär en yterligare utvärderingsrunda för dessa idéer, 
med sy�et at iden�fiera vilka som är lämpliga för pilotprojekt. Parallellt med denna process har det 
pågåt et samarbete med MDU för at utveckla hur de idéer som pilotas kan utvärdas - för at 
bedöma pilotprojektens poten�al för skalbarhet, det vill säga möjligheten at utvidga och applicera 
lösningarna i fler verksamheter i staden. 



 

Mobil trygghetslösning 

Kontraktet med SalusMea för en mobil trygghetslösning har nyligen färdigställts, och et 
uppstartsmöte mellan Petra, Marianne och SalusMea har ägt rum. Denna lösning kommer at testas 
av 25 seniorer i Västerås. I samband med projektet har en diskussion förts om at marknadsföra 
ini�a�vet för at atrahera seniorer �ll testet, där KPR föreslogs som en kanal för marknadsföring. 
Nästa möte med KPR är planerat �ll april, och Chris�ne framhöll at det är vik�gt at förankra 
projektet inom arbetsutskotet och hos dess ordförande för at säkerställa en klar och tydlig 
presenta�on. För at underläta förankringen kommer lä�örståeligt material ska tas fram, vilket kan 
användas i dialog med poten�ella intressenter. Chris�ne nämnde at Ma�lda representerar deras 
intressen i KPR, men föreslog at informa�on skickas �ll både henne och Chris�ne för at bredda 
förankringen. 

Utbildningar på gång 

Sen har vi utbildning igång, systema�sk innova�onsledning för VOF Eskilstuna och så har vi även 
kommit igång med programmet Future Impact Champions (FIC). De har bara ha� en träff en så länge. 
Nästa träff är om et par veckor.  

Studenter påkopplade 

Sen har vi studenter som går innova�onsmastern på MDU som är inne u�från de utmaningar som CT 
ly�. De �tar på projek�örslag och intervjuar representanter från kommunan. Projek�örslagen kring 
existen�ell hälsa och digital inkludering kan ge oss inspel för kommande ini�a�v. 

Uppstar�as 

Servicetjänster 

Petra har let en workshop för at u�orska och definiera den fram�da inriktningen för et 
samarbetsprojekt, som involverar at klargöra Eskilstuna kommun och olika serviceleverantörers 
roller när det gäller tjänster som matdistribu�on, tvät och städning kan vara. Denna diskussion har 
ägt rum i samarbete med Eskilstuna kommun.  

Projektet står öppet för Västerås at delta i någon fas, om de önskar. Deta understryker en öppen 
inbjudan och möjlighet �ll yterligare samarbete mellan de involverade kommunerna. Dessutom har 
Petra har informerat Ma�lda från Västerås stad om möjligheten, och för at höra erfarenheter från et 
liknande utredning som redan genomförts där. 

Utveckla samarbete med civilsamhället 

I Eskilstuna kommun, inom ramen för en bredare utredning på kommunnivå, fokuserar vård- och 
omsorgsförvaltningen nu på at u�orska utvecklingsmöjligheter för samarbete och överväga 
alterna�va samarbetsmodeller. Deta ini�a�v är i sin uppstartsfas och sy�ar �ll at iden�fiera nya och 
effek�vare sät at arbeta �llsammans inom kommunens ramverk. 

Fram�dens äldreboende 

Vi håller på och formerar oss för fram�da projekt som VOF Västerås har fåt uppdrag kring, 
�llsammans med förvaltning Teknik och fas�ghet, med målet at u�orska koncept för fram�dens 



 

äldreboende. Deta arbete inkluderar även en planerad workshop med KPR (Kommunala 
Pensionärsrådet) för at diskutera och utveckla idéer inom samma område. 

Dessa ini�a�v är vik�ga komplement �ll det pågående projektet Ängsgärdet, vilket tyder på en 
bredare strategi för at förbätra och innovera inom äldreomsorgen. Genom at u�orska nya 
samarbetsmodeller och koncept för äldreboenden, siktar man på at skapa mer anpassade och 
hållbara lösningar för fram�den. 

 

 

Nuläge 

Ensamhetspengen 

Chris�ne diskuterade möjligheten at söka stadsbidrag, specifikt de så kallade ensamhetspengarna, 
och utryckte en önskan om at integrera dessa medel i Samhällskontraktet för at förstärka dess 
effekt. Hennes tanke är at om Västerås stad söker och erhåller ensamhetspengarna, skulle dessa 
kunna integreras med Samhällskontraktet på et sät som gagnar båda hela Samhällskontraktet, med 
förhoppningen at använda Samhällskontraktets opera�va resurser för at driva frågan framåt.  

Även Johan ly�e at de kommer söka ensamhetspengen. Han berätade om en ny studie som har 
ini�erats, oberoende av Samhällskontraktet, som fokuserar på psykosociala insatser inom 
äldreomsorgen, med et speciellt intresse för hemtjänstmotagare med depression. Studien sy�ar �ll 
at u�orska om rät insatser används för at behandla depression och hur deta påverkar behovet av 
hemtjänst. Diskussionen inkluderar även planering för en fram�da studie som ska undersöka 
beteendeak�vering relaterat �ll ofrivillig ensamhet och hur deta kan kopplas �ll Samhällskontraktet. 
Johan utryckte öppenhet för at söka yterligare medel, även om det innebär intern konkurrens. 
Petra startar en mejltråd för at diskutera vidare och iden�fiera intresserade parter för et 
gemensamt ansökningsförfarande vid intresse organisera möte om detsamma. 

Ekonomi 

I uppdateringen om ekonomin för Samhällskontraktet framkommer at det finns en budget för 
fokusområdet och en outnytjad pilotbudget från �digare år. Det är nu lämpligt at påbörja nya 
ini�a�v, även om många är i et �digt skede och behovet av extern hjälp är ännu oklart. 

Specifika utgi�er inkluderar en mobil trygghetslösning och involvering av en extern aktör i "Mål�der 
och möten"-piloten. Petra betonade vikten av at anlita en marknadsföringsbyrå för at professionellt 
paketera och kommunicera resultaten av arbetet i piloterna. Det diskuteras också at samarbeta med 
civilsamhället och anlita externa partners för at hantera det växande antalet parallella ini�a�v. 
Kostnaderna för dessa partners föreslås täckas av pilotbudgeten. Dessutom föreslås anlitandet av en 
konsult för ini�a�vet Servicetjänster. Core Team gav tummen upp för planerade budgeten. (se 
kostnader i powerpointpresenta�on) 

Gällande forskning och utbildning är det en mycket på gång. Vi �tar på forskning kopplat �ll 
existen�ell hälsa, där också Öppen verkstad blir en del i at förankra den dialogen. Vi �tar också på 
fallpreven�on, både ur synvinkeln beteendeak�vering, men också kopplat �ll teknik för at mäta 
nuläge. Det är et samarbete mellan akademierna Hälsa, vård och välfärd (HVV) och Innova�on, 
design och teknik (IDT). och det går på medlen från MDU. Vi har också pratat med UKK, de som 



 

jobbar med utbildning, kopplat �ll livslångt lärande. För det är precis som Chris�ne ly� at 
personalen är en vik�g del i at ta sig an den här utmaningen. Sen har vi �tar en hel del på hur vi kan 
koppla på studenter.  

CT runda 
Chris�ne och Anne från Västerås rapporterade om flera pågående ini�a�v inom kommunen. De 
nämnde at de fokuserar på Nära vård-reformen. De arbetar med en ny styrmodell där nämnderna 
bara har tre mål och et av målen är utökat föreningsliv och stöd. De planerar också för 
servicetjänster, hemvård och hemsjukvård, integrerat ersätningsmodell och digitala inköp och 
upphandlingar samt införande av äldrepolicy. Anne berätade at de kommer göra en utvärdering av 
ny teknik och samarbeten med MDU för at bedöma teknikens effekter både kvalitetsmässigt för 
kunden och �ll viss del även ekonomiskt. Johan och Patrik från Eskilstuna diskuterade också Nära 
vård-ini�a�v, inklusive psykosociala insatser i äldreomsorgen. De utryckte intresse för samarbete 
med Västerås med bland annat digitala inköp och betonade behovet av samverkan med regionen för 
at främja Nära vård något som kan göras inom ramen för Samhällskontraktet. Patrik ly�e 
helhetsleveranser av välfärdstjänster som är en tydlig del av deras Nära vårdarbete. Diskussionen 
inkluderade även planer kring delade välfärdsdata med regionen och samarbeten med Center för 
välfärdsförändring. För Eskilstuna har som mål at kunna dela data, men då måste vi ha både juridiska 
och tekniska förutsätningar på plats innan.  

Fler CT medlemmar 

Petra delade med sig av pågående arbete för at iden�fiera intresserade personer från andra 
akademier för at delta i Samhällskontraktets CT. Det gör också at vi har en lätare väg in i MDU via 
de här möten at kopplat �ll forskning. 

Kommunika�on 
Under diskussionen om kommunika�on framförde Johan at deras vård- och omsorgsförvaltning har 
en ny kommunika�onsstrateg, Marie Johansson, som är väl förtrogen med Samhällskontraktet från 
hennes �digare arbete inom barn- och utbildningsförvaltningen. Han föreslog at hon introduceras 
för at ge en orientering om pågående ak�viteter inom Välmående och självständiga äldre spåret. 

Chris�ne poängterade at det finns stor poten�al för utveckling inom kommunika�onen, både för 
specifika ini�a�v och för hela Samhällskontraktet. Hon betonade vikten av at koordinera 
kommunika�onsinsatserna för at undvika dubbelarbete och för at säkerställa enhetlighet. Petra 
nämnde at Emma kommer at träffa kommunika�onscheferna för at få en överblick över parternas 
övergripande direk�v och at de kommer at gå in mer i detalj e�er at helhetsperspek�vet har tagits. 

Chris�ne föreslog också en struktur för kommunika�onen där man regelbundet sammanfatar möten 
för at ly�a fram några nyckelpunkter. Hon betonade vikten av både systema�sk kommunika�on och 
mer informella ini�a�v för at visa upp arbetets process och resultat. Petra �llade at det är vik�gt at 
kommunicera vilka teman som diskuteras för at engagera fler människor och möjliggöra bidrag från 
olika håll, både internt och externt. 

 

Vid tangenterna 

Marianne 


